

VELOMAI 2023 IS HERE AGAIN, AND TAO – THE INDEPENDENTS SUPPORTS IT!





The **VELOMAI** campaign promotes clean urban transport among Commission colleagues. As **TAO – The Independents**, we salute this initiative and as in the previous years, we encourage colleagues to participate. Clearly, bicycle is part of the equation when it comes to efforts needed to improve sustainable mobility, always taking into account well justified special particular situations.

[link to programme](#)

VELOMAI encourages Commission staff to commute by bicycle. The bicycle has been steadily growing in popularity as preferred choice for short urban trips in Brussels. The Commission and its staff have been contributing their fair share to the development of urban cycling in Brussels – a remarkable behavioural change that could be observed in recent years.

It has now been two years since the Maelbeek “Eco-Mobility Hub” was inaugurated in a Commission building (rue de Loi 130), with spacious and convenient bike racks, charging stations for e-bikes as well as showers and locker rooms with ventilated storage spaces to dry wet clothes, in abundant numbers. Then last year in January, a second hub of this kind was opened in Breydel 2, just near Schuman. A third hub stationed in rue de Loi 41 welcomed colleagues in December 2022. All this means that using bicycle for trips to work is becoming easier and more convenient. The hubs have also been designed to accommodate electric scooters,

which have asserted themselves firmly as a mode of short distance urban mobility.

Good news has just come in from the world Belgian politics. The Belgian authorities have just extended the coverage of the cycling allowance of EUR 0.27 per 1 km per day of the commuter trip. The percentage of Belgian employers offering this allowance to promote active and non-polluting commuting has grown from 16% in 2017 to 29% in 2022, only to be generalised now. This is a welcome measure that is certainly going to make cycling a more attractive option for employees.

TAO – The Independents will keep working with DG OIB and DG HR on further plans to make cycling more attractive for Commission staff. Let us take advantage of the good weather as it lasts and let us all try to clock in as many May commuting trips as we can.

To celebrate this action and to encourage colleagues to adopt the bicycle attitude, **TAO** is pleased to put forward a **QUIZ** to win:

- 1st prize : An urban bike [ELOPS](#) from the Decathlon brand
- 2nd prize : a quality [Decathlon bicycle helmet model VanRysel](#) (or similar)
- 3rd prize : a bike backpack



3 lucky winners will be drawn from all the correct answers submitted to:
osp-tao-afi@ec.europa.eu

QUIZ *(for Commission staff only)*

Which European city will be hosting the 2024 world cycling summit?

- A. Leipzig
- B. Paris - Seine Saint Denis
- C. Ghent
- D. Glasgow

Replies to be sent before 31 May 2023!
Good luck!

Your **TAO** team



**VELOMAI 2023 EST DE RETOUR,
ET TAO - LES INDÉPENDANTS SOUTIEN CETTE ACTION !**



Bruxelles, 3 mai 2023

EN

La campagne **VELOMAI** encourage les collègues de la Commission à utiliser des moyens de transport urbains

dits “propres”. Nous, **TAO - Les Indépendants**, saluons cette initiative et nous invitons nos collègues à y participer tout comme les années précédentes. Le vélo fait clairement partie de l'équation quand il s'agit des efforts à mettre en œuvre pour améliorer la mobilité durable, toujours en tenant compte des situations particulières.

[Lien vers le programme](#)

VELOMAI encourage le personnel de la Commission à se déplacer à vélo. Le vélo est un moyen de déplacement de plus en plus populaire pour les courts trajets à Bruxelles. La Commission et son personnel ont contribué à la promotion du vélo en ville ces dernières années, ce qui a conduit à un changement comportemental remarquable.



Il y a deux ans, le « Maelbeek Eco-Mobility Hub » a été inauguré dans un bâtiment de la Commission (rue de Loi 130), offrant des racks à vélos spacieux et pratiques, des stations de recharge pour les vélos électriques ainsi que des douches et des vestiaires avec des nombreux espaces de rangement ventilés pour les vêtements mouillés. Puis, l'année dernière en janvier, un deuxième hub de ce type a été ouvert à Breydel 2, près de Schuman. Un troisième hub situé rue de Loi 41 a accueilli les collègues en décembre 2022. Tout cela rend favorise l'utilisation du vélo pour se rendre au travail. Les hubs ont également été conçus pour accueillir des trottinettes électriques, qui se sont rapidement imposées comme mode de déplacement urbain.

De bonnes nouvelles viennent d'arriver au niveau de la politique belge. Les autorités belges viennent d'étendre la couverture de l'allocation vélo de 0,27 € par kilomètre parcouru par jour pour les trajets domicile-travail. Le nombre d'employeurs belges offrant cette allocation pour encourager les trajets actifs et non polluants est passé de 16 % en 2017 à 29 % en 2022. Cette mesure est bienvenue et devrait rendre le

vélo plus attractif pour les employés.

TAO - Les Indépendants continuera de travailler avec la DG OIB et la DG HR sur de nouveaux plans pour rendre le vélo plus attractif pour le personnel de la Commission. Profitons du beau temps, tant qu'il dure, et essayons de faire en mai autant de trajets domicile-travail à vélo que possible.

Pour célébrer cette action et encourager les collègues à adopter l'attitude vélo, la **TAO** a le plaisir de proposer un **QUIZ** pour remporter :

- 1^{er} PRIX : Un vélo de ville [ELOPS](#) de la marque Décathlon
- 2^e PRIX : Un [casque Décathlon de la marque Van Rysel](#) (ou similaire)
- 3^e PRIX : un sac à dos pour cycliste



3 gagnants seront tirés au sort parmi les bonnes réponses soumises à l'adresse suivante :

osp-tao-afi@ec.europa.eu

QUIZ (pour le personnel de la Commission uniquement)

Quelle ville européenne accueillera le Sommet mondial du cyclisme 2024 ?

- A. Leipzig
- B. Paris - Seine Saint Denis
- C. Ghent
- D. Glasgow

Vos réponses avant le 31 mai 2023 !
Bonne chance!

Votre équipe **TAO**



Your **TAO-AFI** team:

Raúl Trujillo Herrera, Rosario de Simone, Stavroula Vassilouni

Egzona Curraj, Cristina Perret, Piergiorgio Rieder

Join TAO-AFI to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO - The Association of Independents

European Commission

Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // osp-tao-afi@ec.europa.eu



You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-AFI is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.